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Почти срещу Palacio de 
Bellas Artes се издига още 
една великолепна сграда. 
Дори си мисля, че опре-
делението, което й дадох, 
е недостойно за нейната 
красота. Не можех да от-
късна поглед от нея, Въз-
действието, което ми оказа, 
беше неповторимо, почти 
шокиращо. Струва ми се, 
че тя е подобна на рене-
сансови сгради, които съм 
виждал някъде в Европа – в 
Испания, Италия, Португа-
лия. Става дума за Palacio 
de Correos de México (По-
щенския дворец на Мек-
сико Сити), известен също 
като „Correo Mayor“ (Главна 
поща).

продължава на стр. 8

По ñлеäите нà инäиàнñките цивилизàции - Мекñико и ГвàтемàлàПътеписите на
Георги Трендафилов

В Пощенския дворецPalacio de Correos (Пощенския дворец)

продължава от брой 118

В Мекñико Сити

Светозар Гатев

„Янтра“ ще преследва 
челните позиции във Вто-
ра професионална лига 
през новия сезон, това 
заяви изпълнителният ди-
ректор на клуба Миха-
ил Митов на пресконфе-
ренция, на която беше 
представен официално и 
новият старши треньор на 
тима Тодор Киселичков. 
Митов обясни и причини-
те, довели до промяната 
в треньорския щаб и раз-
дялата с Велислав Вуцов.  

„За всички ни е видно, 
че от 2020 година насам 
„Янтра“ бележи огромен 
прогрес по отношение на 
оперативната си дейност, 
на инфраструктурата и 
най-вече на спортно-тех-
ническите си резултати. С 
хората, с който работим 
в клуба вече от четири 
години и половина, и раз-
бира се, тези, които бяха 
част от клуба – футболи-
сти и треньори, сме ус-
пели да постигнем изклю-
чително добра емоция. 
Изпращаме един сезон, 
който зареди всички ни 
в началото с очаквания, 
с емоция, с желание и 
мечти. Благодарение на 
тази емоция, с подкрепа-
та на Общински съвет и 
местния бизнес, успяхме 
да повишим и бюджета 

на клуба. Не с много, но 
достатъчно. През декем-
ври се радвахме всички 
на позицията, на която се 
намираме, и бяхме горди, 
че „Янтра“ е в топ 5. За 
съжаление, не се случи 
същото през втория по-
лусезон. Резултатите бяха 
незадоволителни и напра-
вихме една негативна се-
рия, като в последните 11 
мача имахме само една 
победа.

Раздялата с хора е 
нещо неприятно, негатив-

на емоция. По този начин 
обаче променяме една 
структура, която в послед-
но време се превърна в 
непродуктивна. Благодар-
ности към всеки, който е 
работил за клуба и е до-
принесъл за това „Янтра“ 
да се развива и да бъде 
на мястото, на което е 
днес. И Велислав, и тре-
ньорите, които бяха част 
от щаба, както и тези, 
които са работили преди 
тях в „Янтра“, са дали 
изключително много като 

желание, качества и зна-
ние. Едно голямо благода-
ря към всички! Промяната 
не е заради качествата 
на треньорите, а защото 
имаме нужда от нов жи-
вец, нов поглед и свежест 
в структурата. Именно 
затова предприехме про-
мяна в целия треньорски 
щаб. Целта е „Янтра“ да 
се зареди за един нов 
сезон, който всички оч-
акваме с едно голямо 
нетърпение и надяваме 
се, с още по-положителни 

емоции.“   
По отношение на из-

бора на Тодор Киселичков 
Митов коментира: 

„С Тодор Киселичков 
се разминавахме на ня-
колко пъти. Той изключи-
телно добре следи Втора 
лига, много добре запоз-
нат е с отбора на „Янтра“. 
Неведнъж е показвал ин-
тереса си към нашия клуб 
и със сигурност е затвър-
дил на футболната ни кар-
та уменията си като тре-
ньор. Аз виждам в негово 
лице един млад специа-
лист, който е изключител-
но мотивиран, амбициран 
и енергичен. Това вече се 
вижда в работата му през 
изминалите 10 дни в тре-
нировките и знам, че съв-
сем скоро ще се види и в 
резултатите от мачовете“. 

Изпълнителният ди-
ректор на „Янтра“ заяви, 
че противно на появилите 
се твърдения, абсолютно 
всички футболисти, които 
клубът е искал, са под-
новили договорите си с 
клуба.

„Разделихме се с 
Дани Младенов, който 
предприема нова стъпка 
в кариерата си – става 
треньор на друго място 
и му желая успех. Разде-
лихме се с Алекс – младо 
момче, нападател, с Ве-
лислав Василев, на когото 

договорът за преотстъп-
ване при нас от „Чер-
но море“ приключи, и с 
Пепи Вуцов. На всички 
тях искрено желая успех! 
Но най-важното за нас е, 
че ядрото от футболисти, 
основата на този отбор 
остава. Силата при нас е 
колективът и той се запа-
зи“. Михаил Митов заяви 
открито, че „Янтра“ ще 
бъде претендент за чел-
ните места в класирането 
и че това трябва да бъде 
манталитетът на всички в 
клуба.

„Характера, амбиция-
та, мечтата, която всички 
ние имаме, е „Янтра“ да 
се бори за топ местата и 
ние ще го направим. На-
дявам се да се възполз-
ваме от възможността, 
която дава новият формат 
на групата, третият и чет-
въртият в крайното класи-
ране да играят бараж за 
влизане в елита. „Янтра“ 
(Габрово) има място след 
лидерите във Втора лига 
и така трябва да бъде за-
напред. Този манталитет 
трябва да фигурира не 
само сред нас, хората, 
които работим в клуба, а 
сред цялата местна фут-
болна общественост. Ис-
тината е, че по отношение 
на база, по отношение на 
реализация на проекти-
те, които предстоят тази 

година, визирам проек-
тирането на осветление, 
ние сме един клуб, който 
изключително адекватно 
работи в измерение на 
финансова стабилност и 
на инфраструктурно раз-
витие. Така че „Янтра“ ще 
се бори за челните мес-
та без никакво съмнение. 
„Янтра“ не може да се 
конкурира с „Добруджа“, 
„Монтана“, „Пирин“ и дру-
ги отбори по отношение 
на финанси и не би след-
вало да бъде така. Ние 
трябва да се конкурираме 
с тях по други неща – по 
отношението, което има-
ме; с колектива, който 
сме създали; с подкре-
пата, която имаме от об-
ществеността, и най-вече 
с амбицията. Габрово е 
футболен град и за съ-
жаление, от 31 години не 
е бил в „А“ група. Всички 
ние мечтаем той да бъде 
там и „Янтра“ ще се бори 
за първите места в гру-
пата.“         

Първите си думи 
като старши треньор на 
„Янтра“ каза и Тодор Ки-
селичков. 

„Благодаря на ръко-
водството на „Янтра“, че 
се спря на мен. Истината 
е, че това, което намирам 
тук, в Габрово, ми харесва 
доста - кадрово и струк-
турно.             стр. 3

Михаил Митов, изпълнителен директор на футболен клуб "Янтра":

Ще ñе áорим зà първите меñтà в ãрупàтà

 Представяне на стихосбирките „Рецитал край каменната 
маса“ и „Смъртта и Бог“ с картини на Дора Бонева на 28 
юни 2024 г. от 17.30 ч. в ХГ „Христо Цокев“ Владимир Левчев 
е роден на 17 октомври 1957 г. в София в семейството на 
художничката Дора Бонева и писателя Любомир Левчев. Ав-
тор е на петнайсет стихосбирки, издадени в България, и на 
четири, издадени в Съединените щати, както и на три рома-
на – „Крали Марко: Балканският принц”, „2084” и "Човекът и 
сянката", на сборника разкази "Сънувани", множество есета, 
статии и литературни преводи. През 2017 г. излиза "Любов на 
площада" - избрани стихотворения от последните 37 години. 
Издава списание „Глас”, нелегално преди 10 ноември 1989 г. 
13 години живее и работи във Вашингтон, а от 2007 г. пре-
подава литература и творческо писане в Американския уни-
верситет в Благоевград. Пред публиката на Габрово авторът 
ще представи книгата “Смъртта и Бог” (издателство “7 лъча”), 
която излиза през 2022 г.                    продължава на стр. 2

Литерàтурно четене нà Влàäимир 
Левчев в ÕГ „Õриñто Öокев"

Един от тримата ще е новият патриарх
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Работа пРедлага
Хотел в Лозенец на море-
то набира: рецепционист/ка, 
камериерки, готвач/ка, сер-
витьор/ка, барман/ка, спа-
сител на басейн. Телефон за 
връзка: 0889/712-655 [30, 
22]
Салон за красота търси 
фризьорка, маникюрист-
ка, гримьорка и берберин - 
0896/579-013. [26, 22]
ФиРма тъРСи РАЗКРОЙ-
ЧИК - обработка на ламари-
ни и метални профили. Тел. 
0899/900-103 [22, 17]
теРа мол търси да назначи 
ХИГИЕНИСТ/КА - справки на 
тел. 0886/248-892 [11, 8]

новооткРиващ Се кули-
нарен магазин в кв. Трен-
дафила набира цялостен 
персонал за позиции: гот-
вачи, помощник-готвачи, 
работници студена кухня, 
работник скара, мияч, про-
давач-консултанти. Денна 
смяна. Отлично заплаща-
не! Тел. 0889/989-755. 
[15, 13]

заведение тъРСи готвач/
ка, помощник/чка кухня. 
Тел. 0899/96-21-64. [15, 13]
пицаРия „темпо“ търси 
чистач/ка - справки на тел. 
0879/988-010 [11, 8]
цеХ за пластмасови изде-
лия в квартал Гачевци търси 
да назначи хора за обща 
работа. Справки на тел. 
0897/931-044, 0888/835-
029. [11, 8]
ФиРма „веРона-Рн“ на-
бира работници на длъж-
ност: Общ работник в про-
мишлеността с месторабота 

Габрово, ул. „Кожарска“ 2. 
За справки: 0894/686-880. 
[11, 6]
ФиРма за производство на 
пластмасови изделия набира 
служители на позиция опе-
ратори за дневни и нощни 
смени - 0899/010-648 [5, 5]
ФиРма тъРСи готвач за 
супи, сутрин от 04:00 до 
08:30 часа. Добро заплаща-
не! Тел. 0885/069-027 [12, 
2]
Golden Years - Яворец 
търси да  назначи социален 
работник. Изисквания: 1. Ви-
сше (полувисше или средно 
специално) образование; 2. 
Нагласа за работа с възраст-
ни и болни хора; 3. Свиде-
телство за управление на 
МПС е предимство. За кон-
такти: 0888/863-111. [10, 1]
РеСтоРант в Лозенец на 
морето, търси сервитьор/ка. 
Осигурена храна и квартира. 
- справки на тел. 0895/763-
172 [10, 1]

заведение тъРСи бар-
ман/ка, сервитьор/ка. Тел. 
0899/96-21-64. [4, 2]

Работа тъРСи
Работа като шофьор на 
гондола търси тел. 0879/898-
691. [22, 20]
почиСтване на мази, та-
вани, апартаменти и други 
помещения - 0898/911-971 
[3, 1]

Работни меСта под наем
desis BeautY Studio дава 
оборудвани места под наем 
за маникюр и педикюр, 
козметик, миглопластика, 
грим или др. в гр. Габро-
во, ул. „Скобелевска“ 10 - 
0878/733-998. [22, 20]

гРижа за болни 
и възРаСтни
гРижа Се за болни. Имам 
опит като санитар. Сутрин 
8-12, вечер 17-20 - тел. 
0892/727-709 [7, 5]

• АВАРИИ - 066/816-130
• ИнфоРмАцИонЕн 
 офИс - 066/816-113
• ИнКАсо - 066/816-117

”ВиК” ооД - ГАбРоВо
бул. ”Трети март” № 6
www.vik-gabrovo.com

конСултации по пенСиониРане (изчиС-
ляване на пРогнозни пенСии), здРавно, 
пенСионно оСигуРяване и дР. - Габрово, ул. 
„Опълченска“ 45 (срещу ДСК), справки на тел. 
0899/654-611.

лекаРи
д-Р маРина Санке-
ва, специалист кожни 
и венерически боле-
сти, естетична дер-
матология, гр. Габро-
во, ул. „Брянска“ 11, 

понеделник, вторник, 
сряда и петък от 10.00 
до 17.00 часа. Запис-
ване на тел. 066/800-
140
д-Р  ХРиСтина ХРи-
Стова, ПСИХИАТЪР, 
Медицински център  
„Нова поликлиника“ - 
Габрово, бул. „Моги-
льов“ 52 А. Прегледи 
всяка сряда от 8:00 
до 13:00 часа. За за-
писване: тел. 0877-
997-856. [22, 7]

OБЯВЯВА КОНКУРС 
ЗА ОТДАВАНЕ ПОД НАЕМ

ОУ „Неофит Рилски“ – ГАБРОВО  
ОБЯВЯВА СЪС ЗАПОВЕД № РД-04-971/17.06.2024г. 
на Директора на ОУ „Неофит Рилски“ – Габрово 

публично оповеСтен конкуРС за отдаване под наем на:

Бюфет за продажба на закуски 
Полезна площ: 37,29 кв. м. 
Начален месечен наем: 132,75 лв.
Дата и час на провеждане на конкурса: 
04.07.2024 г. от 13,30 ч.
Закупуване на конкурсна документация: 
от 24.06.2024 г. до 03.07.2024 г.
Конкурсна документация се получава в дирекцията 
на ОУ „Неофит Рилски“ срещу представена квитанция 
за закупени документи. 
За допълнителна информация – телефон: 066 804792.
Конкурсът ще се проведе в библиотеката на учили-
щето. Оглед на обекта може да се извършва всеки 
работен ден от 10.00 – 16.00 ч. до крайния срок за 
закупуване на документи за участие. 

 – Сградата на театъра 
е „украсена“ със скелета, 
какво се случва?
 – Читалището „Апри-
лов - Палаузов“, което е 
собственик на сградата, 
прави частичен ремонт 
на сградата. Читалището 
спечели проект пред Ми-
нистерството на културата 
за малко над 180 хил. 
лв. Тези средства се из-
ползват за укрепване на 
покрива с хидроизолация, 

която няма да позволи на 
дъждовете да проникнат 
в сградата. Това ще ни 
даде спокойствие за 5-6 
години, докато се реали-
зира проект за цялостен 
ремонт. Другото, което се 
случва, е отстраняване на 
опасни елементи от сгра-
дата, които падат. Това е 
много важно за театъра и 
за читалището, които до-
сега се наводняваха при 
всеки по-силен дъжд. Оч-

акваме да се търси начин 
за реализиране на по-го-
лемия проект.
  – А какво ще се слу-
чи на летния театрален 
форум?
 – Летният театрален 
форум започва на 8 юли 
и завършва на 18 юли. 
Тази година форумът се 
ръководи от щатния режи-
сьор Ана Батева, съвмест-
но със Стефан Здравески 
- музикант и композитор, 
и Деница Николова, сце-
нограф и художник. Ак-
цент на фестивала ще е 
музиката стил кабаре. Ще 
участват 26 актьори, по-
вечето професионални, 
ще има и студенти. Името 
на Ана Батева и нейни-
ят екип привлякоха много 

хора от различни градове. 
Какво се е получило, ще 
видим на 18 юли, когато 
ще има продукция за пуб-
лика.
 – Имате 1 месец ва-
канция. Как ще започне-
те новия сезон?
 – Започваме още на 
4 септември с премиера 
на най-новия спектакъл 
- „Каракун“, режисьор е 
проф. Атанас Атанасов, 
сценограф - Кирил На-
умов. На 6 септември 
предстои премиера на 
един спектакъл, който 
ще се играе на Боженци 
по повод 60-годишнината 
от създаването на архи-
тектурния резерват. Ние 
сме партньори на Божен-
ци по програма „Култура“ 

на Община Габрово. Спек-
такълът ще се представи 
на още две дати.
 Предстои гостуване 

на пиесата „Портретът на 
Дориан Грей“ на фестива-
ла „Аполония“ в Созопол. 
На 20 септември със съ-

щата постановка ще се 
представим на фестивала 
„Сцена на кръстопът“ в 
Пловдив.

Петко Койчев: „Прàви ñе ремонт нà покривà нà 
теàтърà, ãотвим летен теàтрàлен форум"

ЖеНИНа ДеНЧева

 За дългоочаквания ремонт на покрива на сгра-
дата, където се помещават читалище „Априлов - 
Палаузов“ и Драматичен театър „Рачо Стоянов“, за 
предстоящия летен театрален форум през юли, за 
новите постановки на габровския театър разказва 
неговият директор Петко Койчев.

СУ „ОТЕц ПАиСий” – ГАБРОВО 
обявява със Заповед № 324-дР-02-2/17.06.2024 г. на Директора на СУ „Отец Паисий” – Габрово 

Публично оповестен конкурс за отдаване под наем на Разливочна 
за организиране на столово хранене

Полезна площ: 110,50 кв. м.
Начална месечна цена: 195,59 лв.
Дата и час на провеждане на търга: 09.07.2024 г., 13,30 ч.
Закупуване на тръжна документация: от 28.06.2024 г. до 08.07.2024 г.  
Търгът ще се проведе в Актова зала на втория етаж в сградата на училището. 
Документация за търга ще се получава от счетоводител на училището срещу 
представена квитанция за закупени документи. 
Оглед на обекта може да се извършва всеки работен ден до края на срока за 
закупуване на документи от 09:00 до 16:00 часа.
За допълнителна информация: тел. 066 808203.

СУ „ОТЕц ПАиСий” – ГАБРОВО   
обявява със Заповед № 325-дР-02-2/17.06.2024 г. на Директора на СУ „Отец Паисий” – Габрово 

Публично оповестен конкурс за отдаване под наем на 
Бюфет за продажба на закуски 

Полезна площ: 20,00 кв. м. 
Начална месечна цена: 71,20 лв.
Дата и час на провеждане на търга: 09.07.2024 г., 13,30 ч.
Закупуване на тръжна документация: от 28.06.2024 г. до 08.07.2024 г.  
Търгът ще се проведе в Актова зала на втория етаж в сградата  на училището. 
Документация за търга ще се получава от счетоводител на училището срещу 
представена квитанция за закупени документи. 
Оглед на обекта може да се извършва всеки работен ден до края на срока за 
закупуване на документи от 09:00 до 16:00 часа.
За допълнителна информация: тел. 066 808203.

СУ „ОТЕц ПАиСий” – ГАБРОВО
обявява със Заповед № 326-дР-02-2/17.06.2024 г. на Директора на СУ „Отец Паисий” – Габрово 

ПУБЛИЧЕН ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ  ЗА ОТДАВАНЕ ПОД НАЕМ: 
Обект: Кабинет за дентална медицина
Полезна площ: 27,00 кв. м.
Начална тръжна цена: 79,65 лв. 
Дата и час на провеждане на търга: 09.07.2024 г., 13,30 ч.
Закупуване на тръжна документация: от 28.06.2024 г. до 08.07.2024 г.  
Търгът ще се проведе в Актова зала на втория етаж в сградата на училището. 
Документация за търга ще се получава от счетоводител на училището срещу 
представена квитанция за закупени документи. 
Оглед на обекта може да се извършва всеки работен ден до края на срока за 
закупуване на документи от 09:00 до 16:00 часа.
За допълнителна информация: тел. 066 808203.

СчетоводСтво

Счетоводна къща: счетоводно обслужване, 
годишни данъчни декларации, годишно приключ-
ване, регистрация на фирми - 0894/608-218

Литерàтурно четене нà Влàäимир 
Левчев в ÕГ „Õриñто Öокев"
  продължава от стр. 1
Това е една концептуална 
книга, която съдържа сти-
хотворения и есета. Сти-
хотворенията са на черни 
страници, а есетата - на 
бели. Като клавишите на 
пианото. Или деня и но-
щта. Текстовете са обеди-
нени от общата тема, коя-
то е развита в два жанра 
- поезия и проза. Есетата 
Владимир Левчев опреде-
ля като философско-мис-
тични. 
 “Рецитал край камен-
ната маса” (издателство 

“7 лъча”, 2024 г.) е книга 
по идея на големия актьор 
Руси Чанев, който е и със-
тавител. 
 Книгата съдържа про-
изведения на три поко-
ления автори - Любомир 
Левчев, Владимир Левчев 
и Боян Левчев, който пра-
ви електронна музика и 
рапира. Книгата има три 
QR към рецитация и музи-
ка: Руси Чанев чете стихо-
вете на Любомир Левчев, 
Валентин Ганев - на Вла-
димир, а има и QR код за 
песните на Боян.
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продължава от стр. 1
Инфраструктурата е добра и 

според мен Габрово е едно място, 
на което може да се практикува 
добър футбол. С нашата работа се 
надявам да допринесем за успехи-
те, които неминуемо ще преслед-
ваме. 

Намирам позитивна среда, мо-
тивирани момчета и добър колек-
тив. А колективът, по моите стра-
нични наблюдения до момента, 
винаги е била силата на „Янтра“. 
Надявам се да задържим това 
нещо с позитивното си мислене, 
поведение и отношение. Всички 
сме тук, за да направим така, че 
„Янтра“ (Габрово) да върви напред. 
По селекцията се работи активно. 
Търсят се добри футболисти - хора, 
които знаем, че могат. Играчи с 
добри качества, характер и манта-

литет да помогнат на нашия отбор, 
разбира се, в рамките на бюджета, 
с който разполагаме. Приоритет е 
добър централен нападател, който 
да замести Дани Младенов и да 
реализира усилията на отбора. Ис-
кам да приканя хората да идват на 
стадиона и да подкрепят отбора. 
Няма всичко да е само розово, 
убеден съм в това, но в един та-
къв дълъг сезон, в който ще има и 
негативни резултати, точно тогава 
подкрепата на хората ще бъде най-
важна. Не очаквам 38 победи, но 
всеки може да бъде убеден, че ние 
ще направим абсолютно всичко, 
за да постигнем поставените цели. 
Във всеки един мач „Янтра“ ще из-
лиза за победа и ако ние успяваме 
повечето мачове да ги печелим 
– накрая ще бъдем там, където ис-
каме да бъдем.“ 

Михаил Митов, изпълнителен директор на футболен клуб "Янтра":

Ще ñе áорим зà първите меñтà в ãрупàтà

   

 М ежду двата коша

Георãи Милчев - Юри: “Бàñкетáолът е иãрà нà 
àриñтокрàти - àкàäемичнà, áързà, ñ интелект”

- Допреди близо 
две години в Габро-
во за баскетбол се 
говореше в минало 
време. Тук трудно 
се задвижват неща-
та. Не трябва фило-
софстване. Важно е, 
разбира се, матери-
алното осигуряване. 
По-рано играехме от 
сърце. Най-хубаво-
то е, че децата пак 
започват активно да 
играят организирано 
с възстановяване на 
БК „Чардафон-Орло-
вец”. Да се търсят и 
привличат сред под-
растващите бъдещи 
перспективни играчи. 
Има спортни игрища. 
Да има и спорт.

- Каква игра е 
баскетболът?

- За мен баскет-
болът е игра на ари-
стократи. Академич-
на, бърза, с интелект. 
С нея се израства 
освен физически и 
интелектуално. Спор-
тът възпитава добро-
детели. Учи на орга-
низираност, екипност, 
дисциплина, спазва-
не на режим. 

Без спортен хъс 
нищо не става! 

вела лазарова

 Георги Анастасов Милчев (Юри) е роден на 17 януари 
1955 г. в Габрово. Завършва Априловска гимназия. Изявен 
баскетболист. Играл в представителните отбори на Габрово, 
Дряново, Казанлък, Пловдив. Канен за селекция на националния 
отбор (1975).

- Г-н Милчев, кога се 
запознахте с баскетбола?

- Още от дете с момче-
тата от махалата ходихме 
през улицата да гледаме 
мачовете на баскетболи-
стите на игрище „Динамо” 
(района на Пощата). Чака-
хме големите да свършат 
и тогава ние влизахме. 
Вдигахме шалтера за ос-
ветление и започвахме да 
играем. Дядо ми бе купил 
баскетболна топка. Тога-
ва в района имаше много 
игрища. Освен „Динамо”, 
наблизо бяха „Майчина 
грижа” (Стопанското учи-
лище), Пионерският дом, 
ОУ „Васил Левски”, Апри-
ловска гимназия. Даже 
сме ходили на игрището 
на завод „Васил Коларов”.

От малък имах афини-
тет към спорта. Тогава иг-
раех народна топка, проб-
вах се в лека атлетика, 
колоездене.  

Вкъщи баща ми Ана-
стас Милчев (1926 - 2010) 
(б. р. дълги години работи 
в Проектантска организа-
ция) е имал влечение към 
спорта, по-специално към 
футбола, от леката атле-
тика – висок скок, бягане. 

- Къде бяха първите 
Ви изяви като състеза-
тел?

- Започнах да играя 
в отбора по баскетбол 
на Априловска гимназия 
и в Ученическата спортна 
школа (УСШ). Юношески-
ят отбор на школата с 
треньори Христо Донков, 
Иван Драганов, Младен 
Младенов бе добър. Има-
ше републиканско участие. 

В София на юношеско 
първенство в зала „Васил 
Левски” (стадиона) се кла-
сирахме на второ място. 
Тогава играеха: Георгиос 
Теохарис, Светлозар Ся-
ров, Георги Милчев, Фи-
лип, Женьо и др.

В Габрово тренирахме 
на спортните площадки 
на Априловска  гимназия, 
на кортовете на стадион 
„Христо Ботев”.

- Играхте ли в отбора 
на Габрово?

- Да, докато завърша 
Априловска гимназия (1972 
г.). Тогава участваха Цоньо 

Ботев, братята Николай 
и Дончо Дончеви, Иван 
Шумков, Иван Драганов, 
Иван Тосунов, Иван Гару-
шев, Стефан Бенков, Пла-
мен Минев. От по-младите 
се проявяваше Иван Гос-
подинов. Треньор бе Хрис-
то Донков.

- Като добър състеза-
тел сте продължил и след 
казармата?

- Първата година след 
войниклъка играх в отбора 
на Дряново (1974 – 1975 г.), 
с треньор Симеон Шиков. 
После продължих в Севли-
ево. Защо там? Защото по 
това време в Габрово вече 
нямаше баскетбол. Най-
дълго играх в „Торпедо” 
– Казанлък (1975 г.). Бях 
викан в София за участие 
в селекция на проекто-
състав на националния от-
бор. Там беше и бъдещият 
голям национален състе-
зател Георги Глушков (от 
Трявна). Още тогава му 
личеше, че е звезда. През 
1976 г. играх в отбора на 
„Академик” – Пловдив. И 
след това отново се вър-
нах в отбора на Казанлък 
(„Розова долина”), къде-
то играх до приключване 
на спортната си дейност 
- 1982 г. (б. р. Божидара 
Попова от секция “Баскет-
бол” при ОС на БСФС си 
спомня, че между изявени-
те баскетболисти на Габро-
во, играли в големи отбо-
ри в столицата и страната, 
до активното развитие на 
спорта в Габрово (1975 г.), 
са: Вела Пенчева („Ака-
демик”, София (1953) и 
националният отбор (1954 
- 1969), София, Христо Мо-
мерин и Ивайло Султанов 
(Софийски университет, 
завод „Ворошилов”), Нико-
ла (Косьо) Драганов (ИСИ 
(ВИАС) София), Васил Гъ-
дев („Академик”, Пловдив), 
Иван Драганов (ЦСКА, 
ВИФ), Кръстьо и Росица 
Църови (ВИФ, „Балкан”, 
Ботевград), Цеца Бойки-
нова (ВИФ), Христо Попов 
(В. Търново), Георги Мил-
чев („Академик”, Пловдив) 
и др.).

- Какво е необходимо 
да се развие отново бас-
кетболът в града? 13 октомври 1992 година, Севлиево. Среща между ветераните от Габрово и Севлиево. (Архив Петьо Василев)

Юри и Пламен Минев - момент от срещата на ве-
тераните през 1992 година

На 24 юни 2024 г. ни напусна Георги Анастасов Милчев (Юри Златаря). Поклонението ще се извърши днес,  27 юни, от 10:00 
часа в църквата "Св. Троица" - Габрово. Публикуваме интервю с Георги Милчев, излязло във в. "100 вести" на 18 юни 2011 г.

СКРЪБНА ВЕСТ
На 24 юни 2024 г.

ПОЧИНА

ГеорГи АнАстАсов Милчев
(Юри Златаря)
на 69 години

Поклонението ще се извърши на 27 юни 2024 г. от 
10 часа в църквата „Св. Троица“ в Габрово.

От опечалените близки.
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 „Симптомите, за кои-
то трябва да следим в 
горещините, са главобо-
лие, гадене, повръщане и 
усещане, че ще загубим 
съзнание. Ако те се по-
явят, това значи, че сме 
тръгнали стремглаво към 
топлинен удар.“ Това каза 
пред Нова телевизия д-р 
Рада Прокопова, начал-
ник на Кардиологично от-
деление към столичната 
УМБАЛ „Св. Анна“.
 В такива случаи човек 
трябва да се оттегли на 
сянка или в по-хладно 
помещение и да започне 
незабавно да приема теч-

ности, които са главното 
лечение, препоръча тя.
 По думите й, понякога 
при топлинен удар главо-
болието е съпроводено 
с температура, в някои 
случаи и до над 39 граду-
са, и трябва да започне 
приемът на антипиретици, 
които да я свалят.
 Д-р Прокопова посъ-
ветва още при ползва-
нето на климатик да не 
допускаме много рязка 
разлика в температурите 
вън и вътре, защото ор-
ганизмът отново изпада в 
шок.
 „Ако сте били в по-

мещение с температура 
20 градуса, съдовете ни 
са свити, и тогава ако 
излезем навън, където 
температурата е 40 гра-
дуса, те моментално се 
разширяват, което може 
да доведе дори до шок, 
най-малкото до прилоша-
ване. Докато обратното 
– влизането от топло на 
студено, е малко по-до-
бър вариант за здравите 
хора. За хората със сър-
дечно заболяване обаче 
това може да доведе до 
стенокардна симптомати-
ка, защото се получава 
рязко стесняване на съ-

довете“, обясни кардио-
ложката.
 Д-р Прокопова препо-
ръча напитките, с които 
искаме да се охладим, да 
са със стайна температу-
ра – нито студени, нито 
горещи. Тя обясни, че 
много студените напитки 
предизвикват рязко сте-
сняване на съдовете и 
охлаждане на лигавиците, 
което благоприятства ви-
русните и бактериалните 
инфекции, а много топли-
те водят до рязко разши-
ряване на съдовете, спа-
дане на кръвното наляга-
не, което също може да 

предизвика прилошаване.
 Лекарката бе кате-
горична, че алкохолът в 
горещините практически 
е забранен, допустимо е 
да се изпие една малка 
бира, но не повече. Тя не 
препоръча също така да 
се взема студен душ след 
продължително излагане  
на слънце, защото това 
би било огромен стрес 
за едно нагрято тяло, а 
за хората със сърдечно 
заболяване – хиперто-
ния, исхемична болест на 
сърцето, пристъпно пред-
сърдно мъждене, това би 
било особено опасно.

 В проучванията за на-
силието над лекари, което 
беше обсъждано на фору-
ма „Насилието над лека-
ри – причини и възможни 
решения“, открихме неща, 
които са доста тревож-
ни. Проучването сред ле-
карите показва запазва-
не и леко увеличение на 
тенденциите: 11% от тях 
са ставали жертва на фи-
зическа агресия, а почти 
половината – 49%, са ста-
вали жертва на вербална. 
Това коментира пред БНТ 
председателят на УС на 
Българския лекарски съюз 
(БЛС) д-р Иван Маджаров 
във връзка с представени-
те изследвания за наси-
лието над медици. „Т. е., 
там имаме запазване на 
тенденцията, която не се 
овладява въпреки говоре-
нето, въпреки инициати-
вите, които се опитваме 
да правим и ние, и други 
институции, включително 
МЗ“, коментира д-р Ма-
джаров.
 „Най-често подложени 
на агресия са медиците 
в Спешна помощ и об-

щопрактикуващите лекари. 
От всички тези агресивни 
прояви на българските па-
циенти спрямо лекарите 
за 3 г. статистиката по-
казва 39 заведени дела, 
осъдени с ефективни при-
съди са едва по-малко 
от половината.“ Това пък 
каза пред bTV д-р Нико-
лай Брънзалов, зам.-пред-
седател на Управителния 
съвет на Български лекар-
ски съюз (БЛС). Проблем 
според д-р Маджаров са 
резултатите от второто 
проучване – това сред об-
ществото, от което става 
ясно, че според 47% от 
анкетираните „лекарите 
сами са си виновни“. „Т. е., 
добре е да ги бием или да 

ги обиждаме, и по този на-
чин вероятно ще получим 
по-добро лечение. Не съм 
експерт, психолозите тряб-
ва да отговорят на какво 
се дължи – народопсихоло-
гия, или нашето общество 
изобщо е деструктирано и 
практически това отразява 
отношенията, които имаме 
във всички други сфери“, 
коментира председателят 
на БЛС.
 Д-р Брънзалов от своя 
страна припомни, че пре-
ди време БЛС направи ди-
ректна телефонна линия 
както по районните ко-
легии, така и с централа-
та на БЛС, където могат 
да звънят пострадали от 
агресия. От съсловната 
организация пък директно 
звънят в прокуратурата. 
„Целта е да се избегнат 
всички тези уж много бър-
зи процедури по пътя. Въ-
преки това резултатите не 
са добри“, подчерта той.
 16% от лекарите са 
обмисляли напускане 
на работа заради агре-
сия, 57% пък казват, че 
са чувствали емоционално 

изтощение и стрес зара-
ди агресивно поведение 
на пациенти, цитира д-р 
Маджаров още данни от 
интервюто. И посочи, че 
проблемите са свързани и 
с кадровия дефицит. „Все 
повече хора търсят меди-
цинска помощ и все по-
малко хора ги посрещат 
там. Т. е. в основата отно-
во трябва да търсим нещо 
различно, не само наро-
допсихологията. Имаме 
кадрови дефицит, имаме 
лоша организация в сис-
темата на здравеопазва-
не. Знаем, че голяма част 
от болниците продължават 
със следната практика: 
ако трябва да ви приемат, 
казват ви – елате в 7, и 
там има още 20 човека. 
Т. е. нямаме организация, 
за да не чакаш излишно 
за приема. В спешните 
центрове ние като лекари 
знаем, че има триаж, но 
повечето от пациентите не 
го знаят – те отиват и смя-
тат, че техният случай е 
най-важен. Тук също тряб-
ва да се работи“, коменти-
ра председателят на БЛС.

 Същата статистика пре-
дизвика същата реакция 
и у неговия заместник в 
съсловната организация. 
Според д-р Брънзалов да-
нните, според които 16% 
от колегите му се замислят 
дали да не напуснат ра-
ботното си място заради 
агресията, са притеснител-
ни. „Недостигът на кадри 
в системата е ужасяващ. 
Лекари ще се търсят вече 
отвсякъде. Силно се надя-
вам да не започнем след 
време да търсим и лекари 
извън България“, заяви той.
 Във връзка с това д-р 
Маджаров заяви катего-
рично, че трябва да се 
работи върху превенцията 
– „да обясняваме специ-

фиката на нашата работа 
сред обществото и в съ-
щото време на обществото 
да се показват добрите 
примери. Хубавите неща, 
които се случват в здраве-
опазването, са много по-
вече от лошите“, каза той.
 Д-р Маджаров се спря 
и на част от изследване-
то сред обществото, което 
показва, че то очаква от 
лекарите да са свръхчо-
веци. „83% са съгласни, 
че лекарите са длъжни да 
вземат безпогрешни реше-
ния, 73% смятат, че лека-
рите са длъжни да са на 
разположение и да реа-
гират незабавно, 72% – че 
са длъжни да предоста-
вят незабавни решения на 
сложни проблеми, и над 
половината смятат, че ле-
карите трябва да знаят 
всичко по всеки въпрос. 
Това са характеристики на 
един свръхчовек. Ние сме 
обикновени хора. Това е 
сблъсък между очаквания 
и реален живот, т. е. над 
70-80% от населението оч-
аква това и се сблъсква с 
реалността“, подчерта той.

 По думите му, друг от 
проблемите е, че всеки 
случай с неблагоприятен 
резултат в България се 
етикетира с „лекарска 
грешка“. „Всъщност лекар-
ска грешка има тогава, 
когато лекарят поради 
липса на познания за съ-
временната наука или по-
ради умишлено извършено 
действие е увредил здра-
вето на пациента. Всеки 
лош резултат след опит за 
диагностика и лечение не-
винаги е лекарска грешка. 
Усещането сред колегите 
е, че винаги, когато има 
неблагоприятен резултат, 
дори и да не става въпрос 
за смъртен случай, а за 
разминаване с очаквани-
ята на пациента, веднага 
се слагат етикетът „лекар-
ска грешка“, макар в 90% 
от случаите това да не е 
така“, коментира д-р Ма-
джаров и призова: „Да 
изведем обществото от 
тази липса на авторитети. 
Защото липсата на авто-
ритети води до това да не 
вярваме и на лекарите, и 
на други професии“.

 Българското общество 
не познава спецификата на 
лекарската професия, не е 
наясно с начините, по кои-
то трябва да се осъщест-
вява комуникацията „лекар 
- пациент“, за да бъде този 
контакт удовлетворителен 
за двете страни, не осъз-
нава високата отговорност 
в работата и усилията, 
които полагат лекарите по 
време на следването си 
и след това заради по-
стоянната необходимост да 
бъдат в крак с новостите в 
професията си. Това е един 
от изводите, около които 
се обединиха участниците 
в дискусията по време на 
форума „Насилието над ле-
кари – причини и възмож-
ни решения“, организиран 

от БЛС.
 Социологът от аген-
ция „Тренд“ Димитър Ганев 
представи данни от на-
ционално представително 
проучване за нагласите на 
обществото спрямо лекар-
ската професия. Според 
този анализ 83% от учас-
тниците са по-скоро или 
напълно съгласни с твър-
дението, че лекарите са 
длъжни да взимат безпо-
грешни решения, 73% смя-
тат до някаква степен, че 
лекарите са длъжни вина-
ги да са на разположение 
и да реагират незабавно, 
а 72% - че са длъжни да 
предоставят незабавни 
решения на сложни про-
блеми. Над половината от 
участниците казват, че ле-

карите трябва да жертват 
личното си време за гри-
жата на пациентите, а 51% 
очакват лекарите да знаят 
всичко по всеки въпрос.
 Едва 4% от анкетира-
ните смятат, че лекарите 
у нас не са изложени на 
риск от агресия, сочат ре-
зултатите от изследването.
 Близо една пета са на 
мнение, че агресивното 
поведение на пациентите 
спрямо лекарите може да 
доведе до по-бърз пре-
глед, като най-убедени в 
това са хората със средно 
и основно образование.
 Според 65% от анке-
тираните причините за аг-
ресия срещу лекарите се 
дължат на неудовлетворе-
ност от лечението, а спо-

ред 60% причината е дъл-
гото чакане за прием при 
лекар. Над половината 
анкетирани посочват като 
причина за агресия скъпо-
то заплащане на здравни-
те услуги, 50% - употреба 
на алкохол или наркотици, 
48% - емоционален стрес 
и др. Почти половината 
– 47%, са на мнение, че 
причината за агресия е 
неуважително отношение 
от страна на лекаря.
 Има много погрешни 
нагласи, формирани в об-
ществото за нашето здра-
веопазване, смята още 
социологът. По думите му, 
една от тях е резултат 
от много бързия и лесен 
достъп до посещение при 
личния лекар или при спе-

циалист, което не се оце-
нява от хората, защото те 
не познават ситуацията в 
други страни, където за 
преглед се чака с месеци.
 За добрата информи-
раност на обществото оп-
ределено голяма роля и 
отговорност имат и медии-
те, споделиха участници в 
дискусията. Мнението, че 
публичният образ на лека-
рите в медиите пречи за 
изграждането на уважение 
към професията, се споде-
ля от 64% от участниците 
в проучването на „Тренд“, 
стана ясно още по време 
на форума. 
 Всички, които проявя-
ват агресия към медици, 
да полагат обществено-
полезен труд в спешните 

отделения на болниците, 
предложи директорът на 
УМБАЛСМ „Н. И. Пирогов“ 
д-р Валентин Димитров и 
допълни, че същата мярка 
би могла да се прилага и 
спрямо шофиращите след 
употреба на алкохол или 
наркотици.
 Д-р Десислава Кате-
лиева, председател на 
Националната асоциация 
на работещите в спешната 
помощ, призова да има 
организирани обучения от 
професионални психолози 
за работещите в спешните 
структури, на които да бъ-
дат представени подходите 
за справяне с агресивни 
пациенти и техните близ-
ки. Подобно предложение 
отправи и началникът на 

Спешно приемно отделе-
ние в МБАЛ – Шумен д-р 
Петко Загорчев, специа-
лист по анестезиология и 
интензивно лечение и по 
клинична токсикология, 
бивш председател на Етич-
ната комисия на БЛС.  
 Председателят на БЛС 
д-р Иван Маджаров уве-
ри, че съсловната орга-
низация и занапред ще 
полага усилия да поставя 
във фокуса на обществе-
ното внимание темата за 
насилието срещу лекари 
и ще търси отговор на въ-
проса как могат да бъдат 
преодолени негативните 
тенденции и българският 
лекар да получи дължимо-
то уважение от пациентите 
и обществото.

 Три нови случая на 
морбили са регистрирани 
от Националния център 
по заразни и паразит-
ни болести (НЦЗПБ) през 
миналата седмица. С 
това общият брой на слу-
чаите на заболяването за 
тази година у нас става 
10, като девет от тях са 
отчетени за последните 
три седмици.
 Имаме 7 случая на 
морбили във Варна и об-
ластта, повечето са деца, 
има и един възрастен, 
заяви във връзка с това 
пред Zdrave.net главни-
ят държавен здравен ин-
спектор доц. Ангел Кун-
чев. Установяват се кон-
тактите, тече проучване, 
посочи той.
 Доц. Кунчев обясни, 

че имунизационният ста-
тус е различен за отдел-
ните засегнати. 
 „В някои случаи има 
вписана имунизация, но 
има неща, които ни карат 

да се съмняваме, че 
е така. Очаква се в 
хода на проучването 
това да бъде изясне-
но“, каза той. 
 Припомняме, от 
началото на година-
та досега в европей-
ските държави се от-
чита сериозен ръст 
на заболяването в 
сравнение с предиш-
ни години. В съседна 
Румъния случаите на 
заболяването са над 
18 100, като наскоро 
повече от 750 бяха 
регистрирани само 
за седмица. Общият 

брой починали от забо-
ляването в северната ни 
съседка вече е 18.
здраве.нет - българският 

медицински портал

В ãорещините приемàйте мноãо течноñти, но ñъñ ñтàйнà темперàтурà
съветва д-р Прокопова, избягвайте също резки разлики между температурите навън и помещението с климатик, в което се намирате

 „НЗОК иска да плаща 
не два, а пет пъти по-мал-
ко за това, което ние ще 
правим.“ Това каза пред 
БНТ маг.-фарм. Евгени Ан-
донов, председател на Ре-
гионалната фармацевтична 
колегия - Благоевград.
 Недоволството на соб-
ственици на аптеки в Бла-
гоевград е голямо, мнози-
на смятат, че заложените 
нормативни промени в На-
редба 4 са в интерес един-
ствено на Здравната каса, 
защото тя няма да плаща 
за всяко от предписаните 
лекарства.
 Според фармацевта 
Александър Качулев ана-
лиз на дейността само на 
една аптека за една сед-
мица е показал, че при 
13% увеличение на при-
ходите разходите са се 

увеличили с 20%.
 „Ние реално ще 
трябва да си плаща-
ме, за да работим с 
НЗОК“, категорична 
е фармацевтката 
Елица Петрова.
 Повече дейнос-
ти за по-малко пари 
– така фармацевти-
те в Благоевград 
описват накратко 
ситуацията и заявя-
ват, че това, което 
се случва в момен-
та, е предпоставка 
много аптеки да сп-
рат да работят с Касата, 
от което на първо място 
ще бъдат ощетени пациен-
тите.
 Засега от Касата из-
разяват мнение, че пред-
вижданите промени целят 
единствено да оптимизи-

рат нейния бюджет за ле-
карства и мерките няма 
да засегнат по негативен 
начин цялостния процес 
на обслужване на пациен-
тите. 
 Междувременно ста-
на ясно, че в Пловдив се 
организира дискусионен 

форум на тема „Българска-
та аптека е на кръстопът 
между фармацевтичната 
грижа и търговията“. Той 
ще се проведе на 29 юни, 
събота, в хотел Double 
Tree by Hilton Plovdiv.
 Форумът ще разгледа 
редица проблеми на ап-
течния бранш като неефек-
тивна административна 
намеса, липса на единна 
номенклатура, липса на 
прозрачност при въвеж-
дането на нормативните 
промени, липса на връзка 
между НЗИС, софтуерите 
на аптеките, лекарите и 
НЗОК. Ще бъдат засегнати 
и темите за недостига на 
лекарства, недоволството 
сред пациентите и опас-
ността от фалити на апте-
ки, съобщиха организато-
рите.

Фàрмàцевти: НЗОК иñкà äà плàщà не äвà, à пет 
пъти по-мàлко зà товà, което ще прàвим

Доц. Кунчев: Три нови ñлучàя нà морáили 
у нàñ, оáщо äоñеãà ñà äеñет, 7 от тях ñà 
реãиñтрирàни във Вàрнà и оáлàñттà

Социолози: 73% от áълãàрите ñмятàт, че лекàрите тряáвà винàãи äà ñà нà рàзположение

Д-р Мàäжàров: Не ñме ñвръхчовеци, имà ñáлъñък межäу очàквàния нà пàциентà и реàлноñт
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ХРИСТИЯнИ

елза тоДорова

 Президентът Ру -
мен Радев е направил 
запитване „към органи-
те, които би трябвало 
да имат информация по 
тези въпроси“, има ли 
външна намеса в Българ-
ската православна църк-
ва. Уверили го, че няма 
такава, съответно не се 
налагало свикването на 
Консултативен съвет по 
национална сигурност. С 
това държавният глава 
отговори на лидера на 
„Възраждане“ Костадин 
Костадинов защо партия-
та не е получила отговор 
на писмото си до прези-
дентската институция с 
искане за свикване на 
КСНС по тази тема.
 На 25 юни предста-
вители на „Възраждане“ 
отидоха на „Дондуков“ 2 
за втория кръг от консул-
тациите при президента, 
преди той да връчи пър-
вия мандат за съставяне 
на правителство. Извън 
темите за възможностите 
за кабинет, лидерът на 
партията Костадин Кос-
тадинов повдигна въпро-
са има ли „груба външна 

намеса“ в Българската 
православна църква.
 „Предстои изборът на 
български патриарх. Ние 
отправихме към Вас ис-
кане да се свика КСНС. 
Вие дори не ни отговори-
хте. Очакваме да чуем от-
говор на въпроса смятате 
ли, че БПЦ е маловажна 
институция или пък е ва-
жна, заради която трябва 
да се свика този орган. 
Очевиден е опитът да 
бъде поставена под една 
или друга зависимост и 
да се превърне в брънка 
от плана за изпълнението 
на една пълзяща украни-
зация в България. Не сме 
сигурни дали е възможно 
да се случи нещо подоб-
но у нас. Дай Боже, да 
не стане, молим се за 
това, защото не можем 
да се месим. Но трябва 
да имаме становище. За 
съжаление, досега само 
„Възраждане“ изрази та-
кова, но не чухме Ваш 
отговор, което смятам, 
беше редно да стане“, 
обърна се Костадинов 
към Радев. 
 Президентът увери, че 
е не по-малко загрижен 
и следи отблизо проце-

сите, които се развиват 
в БПЦ. По отношение на 
писмото на „Възражда-
не“, в което се твърди, 
че има „изключително 
груба външна намеса“ в 
работата на българската 
църква, Радев е направил 
„официално запитване 
там, където трябва - от 
органите, които би тряб-
вало да имат информа-
ция по тези въпроси“. Те 
уверили държавния гла-
ва, че няма такава запла-

ха или заплаха от такъв 
мащаб. 
 „Според мен нека 
да оставим църквата да 
бъде независима така, 
както е по Конституцията 
и по Закона за вероиз-
поведанията. По принцип 
политиците, които не мо-
гат да се справят със 
светските теми, не визи-
рам пряко вас, а говоря 
по принцип, нека поне 
да не правят опит с ду-
ховните. Представете си 

един КСНС с цялата по-
литическа фрагментация 
и противоречивост да 
подхване и Българската 
православна църква. Тя 
си отстоява своята неза-
висимост десетилетия на-
ред и може да разчита и 
на българската държава. 
Нека предпазим правос-
лавието от политическата 
демагогия“, настоя Радев.
 Той увери, че ако на-
истина има „такава теж-
ка, критично важна външ-

на заплаха, можем да 
направим това, което вие 
искате, но към момента 
такава няма“. 
 „Бих се радвал да е 
така, както казвате, за-
щото аз съм разговарял 
с митрополити от БПЦ, 
които са изразявали 
своето съжаление за го-
лямата грешка на българ-
ския църковно-народен 
събор от 1870 г. за про-
изнасянето на българска 
независима църква. Това 
е равносилно някой бъл-
гарски политик да каже, 
че изразява съжаление 
за голямата грешка, из-
вършена на 3 март 1878 
г. Но да кажем, че в този 
случай ще Ви се дове-
рим. Щом казвате, че сте 
питали и няма намеса, 
силно се надявам да е 
така“, каза на свой ред 
Костадинов.
 По думите му, няма 
какво друго да се напра-
ви в тази ситуация, освен 
да се изрази загриже-
ност, тъй като църквата 
е отделена от държавата. 
Според лидера на „Въз-
раждане“ обаче „не бива 
да стоим безучастни и 
трябва да следим проце-

сите, дори да не можем 
да се намесваме в тях“. 
Заплахата в противен 
случай е „някои сцена-
рии, които се случиха в 
Украйна, да се случат и 
тук, трябва да сме бди-
телни“. 
 Радев отговори, че 
БПЦ трябва да усеща за-
грижеността и на българ-
ското общество, но изра-
зи убеденост, че църква-
та е „достатъчно мъдра, 
устояла е на всякакви 
изпитания на времето и 
ще гарантира и в мо-
мента гарантира своята 
независимост и самосто-
ятелност“. 
 „Бъдете сигурни, че 
ако се наложи, разби-
ра се, че ще реагираме. 
Но аз съвсем официално 
съм отправил запитване 
и то от органите, които би 
трябвало да имат инфор-
мация по тези въпроси. 
Вярно е, че текат всякак-
ви слухове, хипотези, но 
както виждате, напреже-
нието там се поуталожи и 
аз мисля, че е по-добре в 
момента да се занимава-
ме с политическите теми, 
които са на дневен ред“, 
завърши темата Радев.

Изáорът нà нов пàтриàрх е в неäеля
 Най-важният избор на 
Българската православна 
църква приближава - този 
за патриарх и наследник 
на Неофит, който почина 
на 13 март тази година.
 Ясни са тримата кан-
дидати за бъдещ патри-
арх. Всички са навърши-
ли 50 години и поне пет 
години са управлявали 
епархия. Някой от тях ще 
застане на мястото на 
покойния Неофит.
 Това са Григорий 
Врачански - с 11 гласа, 
Гавриил Ловчански - с 9 
гласа, и Даниил Видин-
ски - с 9 гласа.
 В 15 епархии, 13 в 
страната и две зад грани-
ца, епархийските избира-
тели вече са определили 
кой ще ги представлява 
на патриаршеския събор.
 13-те епархии са Со-
фийска, Варненска и Ве-
ликопреславска, Вели-
котърновска, Видинска, 
Врачанска, Доростолска, 
Ловчанска, Неврокопска, 
Плевенска, Пловдивска, 
Русенска, Сливенска и 
Старозагорска. Двете 
задгранични са Американ-
ска, Канадска и Австра-
лийска епархия и Запад-
но- и Средноевропейска 
епархия.
 Българският патри-
арх се избира от Пат-
риаршески избирателен 
църковен събор, който 
се състои от: архиереи-
те – всички митрополити 
и епископи; по петима 
представители на всяка 
епархия – трима клири-
ци и двама миряни, а от 
Софийска епархия десет 
представители – шестима 

клирици и четирима ми-
ряни; по един представи-
тел на ставропигиалните 
манастири (Рилски, Ба-
чковски и Троянски), из-
бран от съответния мана-
стирски събор; по двама 
от всяка епархия пред-
ставители на епархий-
ските манастири – един 
монах и една монахиня, 
определени от съответния 
епархийски митрополит; 
по един представител на 
средните духовни учили-
ща, определени от ръко-
водствата им.
 Изборът на партиарх 
става на Патриаршеския 
избирателен църковен съ-
бор, свикан от Синода 
в Синодалната палата в 
определения неделен ден. 
След проверка за редов-
ността на избирателни-
те писма на избраните 
и определени членове 
на Патриаршеския изби-
рателен църковен събор 
и в случай, че присъст-

ват най-малко три чет-
върти от всички членове 
на избирателния събор, 
наместник-председателят 
на Синода, след молитва 
към Бога, открива Пат-
риаршеския избирателен 
църковен събор.
 Светият Синод публи-
кува програмата по про-
веждането на патриар-
шеския избирателен цър-
ковен събор и интрони-
зацията на новоизбрания 
български патриарх.

29 юни (съботА)
 10.00 ч. – Начало на 
регистриране на делега-
тите на Патриаршеския 
избирателен църковен съ-
бор в Канцеларията на 
Св. Синод, във ВЦС зала 
от Комисията по пълно-
мощията; 
 18.00 ч. – Архиерей-
ска вечерня в старинен 
храм „Св. София“, въз-
главена от Неврокопския 
митрополит Серафим. На 
вечерното богослужение 

се черкуват предстояте-
ли и представители на 
поместните православни 
църкви, техните делега-
ции, както и делегатите 
на Патриаршеския изби-
рателен църковен събор 
и гости;

30 юни (неделя)
 9.00 ч. – Посрещане 
на Вселенския патриарх 
Вартоломей и представи-
тели на поместните пра-
вославни църкви в мит-
рополитския катедрален 
храм „Св. вмчца Неделя“;
 10.45 ч. – Кратък три-
сагий на гроба на блаже-
нопочиналия новопреста-
вен Софийски митропо-
лит и Български патриарх 
Неофит под южната коло-
нада на митрополитската 
катедрала;
 ПАТРИАРШЕСКИ ИЗ-
БИРАТЕЛЕН ЦЪРКОВЕН 
СЪБОР (ПИЦС)

30 юни (неделя)
 5.15 – 7.25 ч. – Ут-
реня и Божествена св. 

литургия с особените про-
шения, предвидени при 
откриване на Църковен 
събор в Синодалния па-
раклис „Св. благоверен и 
равноапостолен цар Бо-
рис-Михаил Покръстител“, 
отслужена от архиманд-
рит Евтимий, духовен 
надзорник на Софийска 
епархия. На богослуже-
нията в параклиса на 
Синодалната палата се 
черкуват наместник-пред-
седателят на Св. Синод, 
епархийските митрополи-
ти – членове на Св. Си-
нод, архиереите на БПЦ 
– БП, определени от Св. 
Синод, делегатите - чле-
нове на ПИЦС;
 7.30 - 8.00 ч. - Коми-
сията по пълномощията, 
съгласно чл. 46, ал. 1 от 
УБПЦ – БП, проверява 
поименно присъствието 
на избирателите и редов-
ността на техните пълно-
мощия; 
 8.00 ч. – Наместник-

председателят на Св. Си-
нод и всички епархийски 
митрополити, последвани 
от епископите, повеж-
дат делегатите на ПИЦС 
от Приемния салон на 
Синодалната палата към 
Академичната зала на 
Българската академия на 
науките;  
 8.10 - 8.20 ч. – Заема-
не на отредените места 
от членовете на ПИЦС 
в Академичната зала на 
Българската академия на 
науките;  
 8.20 - 8.30 ч. – Кратък 
молебен при откриването 
на Събора, отслужен от 
наместник-председателя 
на Св. синод;
 8.30 ч. - Обявяване 
Патриаршеския избирате-
лен църковен събор за 
открит; 
 8.35 - 8.50 ч. – Избор 
на Избирателно бюро с 
явно гласуване; 
 8.50 - 9.00 ч. – Прид-
вижване на членовете на 

ПИЦС в сградата на Св. 
Синод по определен ред; 
 9.10 - 9.15 ч. – Офици-
ално и публично запечат-
ване на изборната урна; 
 9.15 – 12.00 ч. – Гласу-
ване; 
 14.30 ч. Обявяване 
името на новоизбрания 
Български патриарх.
 Новоизбраният Бъл-
гарски патриарх, епар-
хийските митрополити и 
епископите на БПЦ-БП 
се отправят в лития към 
ПКСХП „Св. Александър 
Невски“, където ги чакат 
пристигналите предстоя-
тели и представители на 
поместните православни 
църкви на определените 
им в храма места.
 15.00 - 17.45 ч. Ин-
тронизация на новоиз-
брания Български патри-
арх и молебен;
 17.50 ч. – Обща сним-
ка на централното стъл-
бище на Патриаршеската 
катедрала.

14 влàäици поñочихà äоñтойните зà нàñлеäници нà äяäо Неофит, но нà 30 юни 145 äуховници и миряни ще имàт решàвàщàтà äумà

Григорий, Гавриил или Даниил - новият патриарх ще носи едно от тези 3 имена

Презиäентът е проверил зà чужäà нàмеñà в Öърквàтà, отãоворът е отрицàтелен
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ПРАВОСЛАВЕн КАЛЕнДАР 
27 юни – 4 юли  

  
27 ч Преп. Сампсон Странноприимец
28 п Пренасяне мощите на св. безсребреници 
и чудотворци Кир и Йоан (Блажи се)
29 с † Св. първовърховни апостоли Петър и 
Павел (Петровден) (Тип. с. 346, т. 2) (Отдание 
на Петдесетница, Тип. с. 478)
30 н † 1 Неделя след Петдесетница – на Всич-
ки светии. Събор на св. славни и всехвални 12 
апостоли (Тип. с. 352, т. 2) Гл. 8, утр. ев. 1, ап. 
Евр. 11:33-12:2 (с. 70), лит. ев. Мт 10:32-33, 37-38 
и 19:27-30 (с. 48); [12 апостоли – ап. 1 Кор. 4:9-16 
(с. 512), ев. Мт 9:36-10:8 (с. 352)] (Тип. с. 352, т. 3)
01 п * Възвръщане честните мощи на преп. 
Йоан Рилски чудотворец. Св. безсребреници 
Козма и Дамян от Рим (Тип. с. 360, т. 5 или с. 
361, т. 7)
02 в * Полагане честната дреха на Пресвета 
Богородица във Влахерна (Тип. с. 363, т. 1)
03 с Св. мчк Иакинт. Св. Анатолий, патр. Кон-
стантинополски
04 ч Св. Андрей, архиепископ Критски. Св. 
прав. Марта

аНтоаНета 
ПетрИЧаНСка - 
раДИо ПловДИв

    Пловдивската мит-
рополия е домакин на 
четвъртия заключите-
лен семинар „Социална 
свързаност и подкрепа“. 
 Форумът има за цел 
да повиши информира-
ността за социалните 
услуги, които църквата 
предоставя. Проектът 
„Социална свързаност 
и подкрепа“ е финан-
сиран от Фонд „Соци-
ална закрила“ към Ми-
нистерството на труда и 
социалната политика и 
се изпълнява от Сдру-
жение „Света Богороди-
ца“ - първият доставчик 
на социални услуги към 
Българската православ-

на църква.
 Отец Серафим Янев 

от Кремиковския мана-
стир „Св. Георги Победо-

носец“ обясни, че имат 
центрове за социална 

рехабилитация и инте-
грация на деца с увреж-
дания, където работят 
много специалисти в по-
мощ на тези деца.
 „Идеята е в цялост да 
се подкрепи всяко едно 
дете. Не просто да му се 
помогне, да се облече, 
да се нахрани, а така, че 
да бъде достоен член на 
обществото. В Софийска 
епархия има голяма па-
литра деца аутисти, деца 
с Даун, с генерализира-
ни разстройства, деца с 
опит за самоубийство, с 
гръбначни изкривявания, 
деца, болни от рак в 
различни фази.“
 Форумът бе открит 
от пловдивския митро-
полит Николай. Тук са 
и други двама митропо-
лити - Антоний и Яков, 

епископ Висарион Смо-
лянски, кметът Костадин 
Димитров, областният 
управител Илия Зюмби-
лев, кметът на Смолян 
Николай Мелемов, много 
духовници от различни 
епархии. 
 След приветствието 
на митрополит Николай 
към гостите думата взе 
заместник-министърът на 
труда и социалната по-
литика Лазар Лазаров. 
Той посочи, че държава-
та отделя над 1 милиард 
лева за социални услуги, 
а те са над 1800. На те-
риторията на Пловдив се 
предоставя цялата пали-
тра от социални услуги, 
отбеляза Лазаров.
 Община Пловдив е 
една от най-социалните 
в България със своите 

над 70 социални услу-
ги за деца и възрастни, 
заяви кметът Костадин 
Димитров.  
 Той посочи, че на 
преден план са поставе-
ни нуждите на най-уязви-
мите групи. Кметът бла-
годари на митрополит 
Николай за доброто съ-
трудничество. Димитров 
подчерта убеждението 
си, че държавата и църк-
вата трябва да вървят 
заедно, „ръка за ръка“.
 В приветственото си 
слово митрополит Нико-
лай нарече бизнесмена 
Георги Гергов, в чийто 
хотел се провежда семи-
нарът, „негово високоп-
реосвещенство“, благо-
дарейки му, че е предос-
тавил база за проявата 
им. 

БПÖ рàзиñквà ñоциàлнàтà ñи äейноñт нà ñеминàр в Пловäив

 На 29 юни православ-
ната църква чества пър-
вовърховните апостоли 
Петър и Павел. Макар в 
църковния календар да 
пише, че 29 юни е праз-
ник на двамата апостоли, 
за народа това е Петров-
ден, а следващия ден – 30 
юни, по църковному – Съ-
бор на 12-те апостоли, 
народът нарича Павлов-
ден.
 Най-важните обстоя-
телства от живота на два-
мата апостоли са описа-
ни в книгата „Деяния на 
апостолите” (Нов завет), 
а за апостол Петър четем 
и в евангелията.
 Петър се наричал от-
начало Симон и бил син 
на рибар от Витсаида Га-
лилейска. Брат му Андрей 

пръв станал ученик на 
Христос и довел Симон 
при Исус. Спасителят го 
нарекъл „Кифа” (на ев-
рейски) или Петър (на 
гръцки), което значи „ка-
мък”. Името на апостол 
Петър се споменава по-
стоянно в Евангелието. 
Той бил един от любими-
те ученици на Христос. 
Когато повели Исус на 
съд, само Петър и един 
от учениците вървели 
след него. След възкре-
сението Христос се явил 
най-напред пред Петър, 
за да възстанови негово-
то апостолство.
 Апостол Павел не е от 
кръга на Христовите уче-
ници. Роден в Мала Азия, 
той бил фарисей – член 
на еврейска секта, която 

преследвала християните. 
В книгата „Деяния на св. 
Апостоли” /XI гл./ се раз-
казва, че на път за Да-
маск имал необикновено 
видение, от което загубил 
зрението си и чул Божия 
глас от небето. Това съби-
тие било повратно в жи-
вота му. Излекуван, той 
се покръстил и станал 
най-ревностният разпрос-
транител на християнска-
та вяра.
 Традиционно се смя-
та, че Петър е учител на 
юдеите, а Павел – на 
езичниците.
 Според народните 
вярвания Свети Петър е 
ключар на райските пор-
ти и главен съдник на 
човешките грехове, кой-
то определя коя душа е 

праведна и достойна да 
влезе в рая.
 Според традициите и 
обичаите на Петровден 
приключват Петровите 
пости и на трапезата се 
сервират ястия с пилешко 
месо. В църквата се но-
сят ябълки - петровки, за 
да се осветят и след това 
се раздават за здраве.
 Празникът се свързва 
с жътвата, първите плодо-
ве /сливи и ябълки - пе-
тровки/, младите животни 
и веселите Петровски съ-
бори. Две седмици преди 
Петровден се пости, а 
блажни ястия се позво-
ляват след края на света-
та литургия, по време на 
която свещениците при-
честяват богомолците в 
храма.

Почитàме Св. първовърховни àпоñтоли Петър и Пàвел

СлавИ СПаСов
 
 На 25 юни в залата 
по иконопис на Софий-
ската духовна семинария 
„Св. Йоан Рилски“ се със-
тоя изложба на икони и 
дърворезба, изработени 
от учениците на духовна-
та ни школа. Изложбата 
бе открита от ректора на 
Семинарията Негово Пре-
освещенство Браницкия 
епископ Пахомий. Той каза 
пред учениците, че в древ-
ността мнозина мъченици 
са защитили иконопочи-
танието с живота си и по 
този начин Православието 
е победило ереста на ико-
ноборството.
 Изложените произве-
дения са плод на едного-
дишното обучение в кур-

са по иконопис, проведен 
от Елеонора Караиванска 
(иконописец) и дърворез-
баря Николай Иванов.
 В Софийската духов-
на семинария се провеж-
дат кусове по иконопис от 
2016 г. до днес. Курсовете 
по иконопис и дърворезба 
са безплатни за учениците 
от Семинарията.
 Браницкият епископ 
Пахомий поздрави семи-
наристите за труда им и 
техния последователен и 
неотклонен стремеж да се 
усъвършенстват. Той отбе-
ляза, че учениците са ус-
пели да усвоят много зна-
ния и да постигнат задово-
лителни видими резултати. 
Владиката отбеляза, че 
заниманията с иконопис 
ще им помогнат да изгра-

дят правилно чувство за 
познаване на каноничните 
образи на Господ Иисус 
Христос, Пресвета Бого-
родица и светиите и един 
ден като свещеници ще им 
бъде от голяма полза.
 Семинаристите бяха 
отличени с грамота за 
успешно приключване на 
курсовете по иконопис и 
дърворезба за учебната 
2023 - 2024 година. В края 
на изложбата икона с об-
раза на Св. Йоан Рилски 
Чудотворец, държащ Семи-
нарския храм, изографиса-
на от отличника на випуск 
2024 Йоан-Петър Павел 
Павлов от 12 клас, бе по-
дарена на Пахомий като 
благодарност за грижите, 
положени за обучението 
на семинаристите.

 Снимки: Антон Вайдер, 
9 кл., дякон Слави Спасов

В Семинàриятà ñе откри ãоäишнàтà изложáà по иконопиñ и äърворезáà

 Папа Франциск се обяви в 
сряда срещу легализирането 
на наркотиците и заклейми 
наркотрафикантите като „убий-
ци“, като същевременно при-
зова за помощ и подкрепа 
за зависимите, предава „Рой-
терс“.
 „Намаляването на пристра-
стяването към наркотици не се 
постига чрез либерализиране 
на употребата на наркотици - 
това е илюзия - както се пред-
лага или вече се прилага в 
някои страни“, каза Франциск 
пред множеството на площад 
„Свети Петър“ по време на 
редовната си седмична ауди-
енция.
 „В същото време обаче 
нека помним, че всеки зави-
сим има уникална лична ис-

Пàпàтà ñе оáяви ñтроãо против леãàлизирàнето нà нàркотици
тория и трябва да бъде из-
слушан, разбран, обичан и, 
доколкото е възможно, излеку-
ван и пречистен“, каза той по 
повод това, което ООН опре-
дели като международен ден 
за борба със злоупотребата с 
наркотици и наркотрафика.
 87-годишният Франциск 
не прави разлика между така 
наречените „леки“ наркотици 
като марихуаната, която е ле-
гализирана за развлекателна 
употреба в няколко страни и 
някои американски щати, и 
„твърдите“ наркотици като хе-
роин и кокаин.
 „Не можем да пренебрег-
нем злите намерения и дейст-
вия на наркодилърите и трафи-
кантите. Те са убийци“, добави 
папата.
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Издание на ИК “Колонел” ООД, първият брой на “100 вести” излиза на 7.01.1992 г.

СтРоителСтво
къРти и пробива - 0897/832-
363.
Ремонт или изграждане на 
нов покрив, направа на под-
порни стени и дренажи и други 
- 0896/183-637.
уСлуги С мини и комбиниран 
багер, вишка - 0897/42-93-74.
тРанСпоРтни уСлуги със са-
мосвал - 0895/051-355
ФиРма изгРажда, ремонтира 
или събаря - обезопасява вся-
какви покриви. Изгражда навеси, 
огради, подпорни стени, дренажи 
и други на най-ниски цени и с 
високо качество. Тел. 0895/752-
838.
ФиРма СъбаРя, почиства за 
сметка на материалите - тел. 
0896/183-637.
къРтене и рязане - 0896/655-
839.

Ремонт на стари покриви, хи-
дроизолация, подмяна на улуци 
и варови мазилки - справки на 
тел. 0876/416-716. [30, 27]
СаниРане, бетони, подпорни 
стени, покриви, хидроизолации 
на покриви, гаражи, варови ма-
зилки. Бързо и качествено - 
справки на тел. 0897/390-194 
[22, 12]
изгРаждане и ремонт на по-
криви, измазване на комини, 
капаци, покривна ламарина, на-
веси и др. строителни услуги 
- справки на тел. 0888/020-187 
[22, 12]
ХидРоизолации, СаниРане, 
дренажи, покривни ремонти, бе-
тон - 0897/878-809, 0877/364-
514 [22, 12]
вътРешни Ремонти на апар-
таменти, шпакловки, боядисва-
не, бани, мазилки, препокриване 
на козирки на тераси и др. - 
0882/471-678 [22, 12]
бРигада извъРшва Ремонт 
на покРиви, изолации, дРе-
наж, подпорни стени, шпаклов-
ки, мазилки, бои и др. услуги 
- справки на тел. 0899/638-875 
[15, 12]

Ремонт покРиви; тенекеджий-
ски услуги; хидро- и топлоизо-
лации; вътрешни ремонти от А 
до Я и др. Тел. 0897/266-173. 
[14, 12]

вътРешен Ремонт

паРкет, дЮшеме - реде-
не, БЕЗПРАХОВО циклене, 
фино шлайфане, лакира-
не - монтаж на ламини-
ран паркет - 066/86-61-43, 
0889/286-025.

безпРаХово циклене - 
0887/040-471.
шпакловане, ФаянС, те-
ракота, боядисване, бани - 
0899/970-757 [5, 2]

изолации
алпиниСти, Скеле - 0898/907-
400.
алпиниСти - 0899/321-190
вътРешни и външни изолации 
със скеле - 0896/655-839.

ХидРоизолации
ХидРоизолации на покриви 
и гаражи -  справки на тел. 
0889/658-208 [15, 1]

комини
пРоФеСионално почиСтване 
на комини - отгоре и отдолу. ПО 
ВСЯКО ВРЕМЕ - справки на тел. 
0897/704-502.

коминочиСтач С опит. 
Чисти отгоре и отдолу. 50 
лв. Антони. Справки на тел. 
0894/52-52-58.

коминочиСтач по нова 
технология - 0896/658-774, 
0898/538-938

Ремонт на електРоуРеди
Ремонт на д. електроуреди - 
0899/439-467.
Ремонт на телевизори по 
домовете - справки на тел. 
0888/279-846 [24, 19]
ел. уРеди поправям - справки 
на тел. 0894/220-509 [16, 5]

почиСтване

почиСтване на двор, из-
хвърляне на боклук, съба-
ряне на покриви, пренасяне 
на багаж. Изкупуване на 
желязо. Тел. 0893/921-083. 
[28, 26]

почиСтване на места, събаря-
не на стари къщи - 0893/756-
323 [33, 22]

коСене
коСене, Рязане, машинно це-
пене на дърва - 0879/641-339
качеСтвено коСене и пре-
махване на гъста растителност 
- 0885/409-003
коСене на трева, поддръжка на 
зелени площи  - 0899/190-554 
[22, 21]

уСлуги
Рязане, каСтРене на опасни 
дървета (АЛПИНИСТ) - 0884/942-
942.

вик
машинно отпушване, ВиК 
ремонти - 0887/680-034.
СпециалиСт отпушва канали. 
Тел. 0884/724-866, по всяко 
време. [21, 10]
вик Ремонти и отпушване на 
канали - 0894/220-509 [16, 5]

пРодава машини
мотоР-РедуктоР, въ-
тРешен, за пелетна го-
релка 21K6GN-c, НОВ, 
за 150 лева продава 
0887/611-753 [30, 24]

купува Разни
СтаРа наФта се ку-
пува - справки на тел. 
0895/752-838.

животни пРодава
агнета и петли продава 
тел. 0888/97-56-92. [11, 
6]

пРодава Разни
домашни електРо-
уРеди и телевизори - 
0899/439-467
енеРгоСпеСтяващи 
отоплителни печки - 
0899/439-467

РеГИонАлнИят 
всекидневник „100 вестИ“ 

ИЗлИЗА всеКИ Ден 
без събота и неделя.

отопление
наРязани дъРва 
- метрови, в чували - 
0892/329-728.
„мг-леС“ пРодава  дър-
ва за огрев - 0887/547-

499, 0878/513-655.
дъРва за огрев - 
066/823-712, 0887/620-
535, 0876/162-172.
СуХи и сурови, нацепени 
дърва продава, 140 лв. - 
0895/752-838
нацепени, СуРови 
и сухи дърва, 140 лв. - 
0896/183-637
дъРва в чували и разпал-
ки. Безплатна  доставка. 
Тел. 0884/709-093

нацепени дъРва, раз-
палки. Безплатен транс-
порт. Незабавна доставка. 
Тел. 0895/252-686.
дъбови за огрев - наце-
пени, разпалки, с безпла-
тен транспорт, се прода-
ват на тел. 0877/471-466.
дъРва за печки и камини 
за 140 лв. се продават на 
тел. 0876/583-472.
букови дъРва - наряза-
ни и нацепени, разпалки. 

Безплатен транспорт. Тел. 
0877/191-102.
дъРва за огрев - наряза-
ни и нацепени, се прода-
ват на тел. 0876/437-140.
наРязани и нацепе-
ни букови и дъбови дър-
ва се продават на тел. 
0876/839-779.
СтаРи гРеди - наряза-
ни, 100 лв./куб. Безплатен 
транспорт. Тел. 0877/108-
825.

имоти пРодава
къща в с. Дамяново - 30 
000 лева, се продава на 
тел. 0884/864-445 [33, 14]
етаж от къща в гр. Дряно-
во - 25 000 евро, се про-
дава на тел. 0884/796-221
двуетажна къща в с. 
Добромирка - 19 000 
лв., се продава на тел. 
0885/168-782 [33, 14]
гаРСониеРа, туХла, на 
ул. „Индустриална“ се 
продава - справки на тел. 
0895/000-498 [10, 9]
къща в село Агатово про-
дава тел. 0879/942-086 [5, 
5]
къща + терен за строи-
телство (хале, автомивка) 
в Северна индустриална 
зона, близо до бившия то-
варен ДАП, цена: 150 000 
лв., се продават на тел. 
0898/30-52-48. [5, 2]
къща в село Орешник, 
Тополовград, 2 етажа,  
двор + нива - 0898/911-
971 [3, 1]

дава под наем
кваРтиРа СРещу помощ-
ница в домакинството - 
0899/439-467.
нощувки - 0899/439-467
Стая - 0899/439-467.

двуСтаен необзаведен 
дългосрочно - 0888/101-
427 [11, 10]
апаРтамент под наем - 
0888/25-46-25 [11, 3]

тъРСи под наем
тъРСя Стая под наем - 
0894/313-434 [24, 2]

имоти купува
плевня или къща, стара 
- за материалите, купува 
тел. 0895/752-838
СтаРи СгРади за ма-
териалите купува тел. 
0896/183-637
евтина къща, може и 
полусъборена, се купува на 
тел. 0895/752-838.
гаРаж в центъра купува 
тел. 0877/566-198. [22, 19]
къща в Лисец (или Хад-
жи-Цонев мост) купува тел. 
0898/745-460 [10, 3]

имоти тъРновгРад 
търси за свои кли-
енти къщи в селата 
в област Габрово - 
0895/476-397

нощувки
нощувки - тел. 0888/25-
46-25.

Обявите за рабОта 
предлага/търси, 
ЛеКари - на стр. 2

щоРи

eт „каСтело“  - ЩОРИ 
- външни и вътрешни, 
ВРАТИ - блиндирани, 
входни, автоматич-
ни гаражни, РОЛЕТКИ 
- охранителни, ДО-
ГРАМА - алуминиева, 
PVC, БАРИЕРИ - ав-
томатични - справки 
на тел. 066/87-04-89, 
0888/255-318

автомобили пРодава
ФолкСваген шаРан, 
7+1, 2.0 TDI, 07.2011 г., 
140 к. с., автоматик DSG, 
внос от Германия, реги-
стриран, 15 600 лева, 
възможен лизинг, се 
продава - справки на 
тел. 0896/93-46-91. [10, 
10]

автомобили 

под наем
VaiKar rentaCar от-
дава автомобили под 
наем - справки на тел. 
0999/009-008

СкРап, СтаРи
автомобили
коли, буСове, камиони 
за части и скрап изку-
пува - справки на тел. 
0888/280-357

пътна помощ
ваЙкаР Роуд АСИСТЪНС 
- денонощна пътна по-
мощ - справки на тел. 
0999/009-008.

пРевози
тРанСпоРтни уС-
луги със самосвал - 
0895/051-355
тРанСпоРт С камион до 
3.5 тона, самосвал, до-
керски услуги - изнася-
не,  пренасяне, изхвърля-
не на мебели, пренасяне 
на строителни и други 
тежки товари, извозване 
на ненужна покъщнина, 
строителни отпадъци до 

сметището - справки на 
тел. 0898/780-448
пРевози СъС самосвал 
и фургон с падащ борд 
до 3.5 тона - справки на 
тел. 0888/010-502 [30, 
25]
пРевози СъС самосвал 
и фургон с падащ борд 
до 3.5 т - 0888/010-502 
[30, 16]
тРанСпоРт С бус, 80 
ст. - справки на тел. 
0897/813-333 [20, 4]

билети, пътувания
автобуСни, Самолет-
ни БИЛЕТИ - 066/80-49-
48, 0887/83-61-73.

еРотика
еРотичен маСаж - 
0894/277-849. [21, 13]

запознанСтва
паСивен - 0895/117-805 
[30, 25]
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 Построен е през 1907 

г., когато пощата става 
отделна административ-
на служба. Дизайнът и 
конструкцията му са най-
модерните за времето си, 
включващи силно екле-
ктичен стил, който смес-
ва голям брой различни 
стилове и традиции. Те са 
толкова много, че когато 
прочетох за тях, напра-
во ми се зави свят. Но 
от друга страна изпитах 
удовлетворение, че тази 
сграда ненапразно ме е 
впечатлила толкова. Офи-
циално архитектурният й 
стил е определен като 

Plateresque Revival или 
„Възрожденски плате-
реск“. Това е художествен 
стил, преди всичко архи-
тектурен, развит в Испа-
ния и нейните колонии, 
който се появява между 
късната готика и ранния 
ренесанс в края на XV в.

Известно време, след 
като е построен, този 
дворец е наречен още 
Quinta Casa de Correos 
(Пети дом на пощата), тъй 
като е бил петата сграда 
в столицата, в която са 
се извършвали пощенски-
те услуги. Сградата оста-
ва в непрекъсната екс-
плоатация като пощенска 
станция от построяването 
й досега. Но в средата на 
миналия век бързо разви-
ващата се икономика на-
лага част от Пощенския 
дворец да бъде зает от 
намиращата се в съсед-
ство Банка на Мексико. 
За тази цел са построени 
два моста, които да свър-
жат Двореца с Банката. 
Това унищожава част от 
красивите декоративни 
елементи, които са били 
на тези места.

Вътре сградата е 
също така омайваща. 
Мраморните подове и 
рафтове се комбинират 
с бронзова и желязна 
дограма, произведена 
във Флоренция (Италия). 
Главното вътрешно стъл-
бище се състои от две 
отделни рампи, които се 

съединяват, за да образу-
ват обща площадка. Лич-
но на мен ми се струва, 
че и тук виждам нещо от 
стила на Ектор Гимар. До 
2013 г. на четвъртия етаж 
на сградата, на площ от 
близо 1350 квадратни ме-
тра, се е помещавал и 
Военноморският истори-
чески музей на Мексико. 
На първия етаж има ма-
лък музей, където, между 
другите експонати, посе-
тителите могат да видят 
дизайна на първата по-
щенска марка, издадена 
в Мексико.

Срещу входа на по-
щенската палата е Museo 

Nacional de Arte (Нацио-
нален музей на изкуства-
та), една също изключи-
телно красива сграда. 
Засега нямам време за 
него и се връщам към 
Palacio de Bellas Artes, къ-
дето се е събрало огро-
мно множество. Денят е 
неделя, вече е след обяд, 
времето е прекрасно и 
много хора са потърсили 
развлечение по улиците, 
площадите и парковете 
на мегаполиса. Изкуша-
вам се да заснема това 
стълпотворение на фона 
на Palacio de Bellas Artes, 
но и на огромната Torre 
Latinoamericana (Латиноа-
мериканската кула). Меж-
ду тях се вижда красив 
паметник от 1921 г., по-
дарен на мексиканския 
народ от немската коло-
ния, живееща в страната. 
Западно от Двореца на 
изящните изкуства започ-
ва огромен парк, извес-
тен под името Alameda 
Central. Това е централни-
ят парк на Мексико Сити, 
на входа на който ме 
посреща паметник на Бе-
товен. Паркът е огромен, 
може би тополите са пре-
обладаващите дървета в 
него (аlameda в превод 
означава тополова гора), 
има няколко фонтана 
(на Девата, на Нептун, 
на Меркурий и др.), но 
пейките в него съвсем 
не са достатъчно, за да 
поберат желаещитне да 

поседнат за почивка.
Излизам от парка 

и тръгвам по булевард 
Hidalgo, след което пре-
сичам булевард Paseo de 
la Reforma и след малко 
съм пред огромна много 
красива църква. Това е 
Iglesia de San Hipólito y 
San Casiano, но за съжа-
ление е затворена зад 
метална решетеста огра-
да. Църквата е посвете-
на на превземането на 
Теночтитлан, което се е 
случило на 13 август 1521 
г., денят на Сан Иполито. 
Построена е на мястото, 
където преди това е било 
„отшелничеството“, сгра-
да построена по нареж-
дане на Ернан Кортес в 
памет на загиналите ис-
панци по време на „Тъж-
ната нощ“ (Noche Triste). 
Под това име са извест-
ни събитията, разиграли 
се в нощта на 30 юни 
срещу 1 юли 1520 г, в по-
крайнините на Теночтит-
лан (днес Мексико Сити), 
когато принудените да се 
оттеглят испански конки-
стадори и техните съю-
зници от други индиански 
племена са победени от 
Мексика, т.е. от ацтеките, 
защищаващи своята дър-

жава. Думата „победени“ 
едва ли е подходяща за 
поражението, което са 
претърпели испанците и 
техните съюзници, защо-
то те са били подложени 
на истинско унищожение. 
Според исторически хро-
ники Кортес е загубил 
600 свои войници (повече 
от половината, с които е 
разполагал тогава), а от 
хилядата му индиански 
съюзници оцеляват едва 
стотина. Строежът на 
църквата започва през 
1599 г. и завършва докъм 
1740 г.

На стотина метра 
оттук виждам още една 
красива религиозна сгра-
да, поне такава е била 
в миналото, защото на 
пъстрата червена ограда 
пред нея стоят надписи 
„Museo Franz Mayer“. Му-
зеят съществува повече 
от три десетилетия и из-

следва, съхранява и екс-
понира богати колекции 
от книги, живопис и деко-
ративни изкуства.

Достигам до малка 
площадка, където мла-
дежи играят футбол, но 
тя граничи със стена, на 
която е поставено голямо 
пано, което ме подготвя 
за нещо, което ми пред-
стои. То е копие от гран-
диозния стенопис Sueño 
de una tarde dominical 
en la Alameda Central 

(Мечта за неделен следо-
бед в  Аламеда Централ), 
който се намира в Му-
зея на стенописите „Ди-
его Ривера“ (Museo Mural 
Diego Rivera), към който 
съм се запътил. 

Но преди това мина-
вам под внушителна ка-
менна арка, зад която 
виждам красива рели-
гиозна сграда с висока 
камбанна кула. Затворена 
е и не мога да надникна 
вътре, но поне разбирам 
какво е това, защото на 
дясната колона на арката 
пише, че това е Convento 

de San Diego (Манастир 
Сан Диего), а на лявата е 
окачена табела със след-
ния надпис „Frente a este 

lugar estuvo el quemadero 
de la inquisicion de 1596 
a 1771“, чийто превод е 
„Пред това място беше 

кладата на Инквизицията 
от 1596 до 1771 г.“ 
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